
P R O T O K Ó Ł  Nr XIII/2012 
z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawsk ie 

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 5 grudnia 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury 
w Mszanowie i trwała do godz. 13:40. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:30 otworzył XXVIII Sesję 

Rady Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Nieobecny radny Michał Szwechowicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radny powiatu nowomiejskiego Wicestarosta Marcin Buliński  
- Marianna Kołecka byłą nauczycielkę Szkoły Podstawowej w Radomnie i była sołtys wsi 
Radomno, 
- Beata Hajduk nauczycielka w Zespole Szkół w Jamielniku,  
- Urszula Wachowiacz  nauczycielka w Szkole Podstawowej w Radomnie, 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty do 

załatwiania indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży  oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy nowe Miasto Lubawskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2013 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2015. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2013 rok”.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej (dot. świetlic). 
15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej (dot.oświaty i bibliotek). 
16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa złożonego 

przez Stanisława Piechocińskiego. 
18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radnego Zbigniewa Wiśniewskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad poprzedniej Sesji był Pan 
Szwechowicz, nieobecny na dzisiejszej Sesji, ale napisał pismo, że zapoznał się z 
protokołem i prosi o przyjęcie. 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXVII Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zgodnie z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 26 listopada Przewodniczący 
Rady zaproponował wykreślenie pkt 14 dotychczasowego porządku obrad dot. podjęcia 
uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic i placów wiejskich Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. W to miejsce zaproponował podjęcie uchwały w sprawie powołania 
komisji doraźnej ds. regulaminu świetlic. 
oraz dodatkowe punkty:  
- jako 15.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej ds. bibliotek i oświaty. 
- jako 16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
Dotychczasowe punkty: 15, 16 i 17 będą odpowiednio jako 17, 18 i 19. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 7 
listopada do 5 grudnia 2012 r.: 
9.11.2012  
- Wójt zawarł akt notarialny na sprzedaż działki gminnej w Jamielniku, 
- spotkał się z Prezesem firmy Sanito w celu omówienia spraw związanych z finalizacją 
inwestycji dotyczącej budowy pomp ciepła w szkole w Bratianie, 
- uczestniczył w obchodach Dnia Seniora i Święta Niepodległości zorganizowanych przez 
Szkołę Podstawową w Tylicach, 
- brał również udział w Wieczornicy z okazji Dnia Niepodległości zorganizowanej przez 
Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 
11.11.2012 
- uczestniczył w gminnych obchodach Dnia Niepodległości przy Trzech Dębach, 
12.11.2012 
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- spotkał się z Panią Dyrektor Biblioteki Gminnej w sprawie ograniczenia kosztów 
funkcjonowania bibliotek w 2013 roku, 
- winszował uczniom pierwszych klas gimnazjum ZS im. Jana Pawła II w Jamielniku w 
związku z ich ślubowaniem, 
13.11.2012 
- wizytował Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie w związku z finalizacją inwestycji 
dotyczącej zmiany systemu grzewczego, 
14.11.2012 
- uczestniczył w Konferencji „Gaz łupkowy – zagrożenia i szanse” 
15.11.2012 
- brał udział w spotkaniu Wójtów i Burmistrzów organizowanym przez Związek Gmin „Czyste 
Środowisko”, 
16.11.2012  
- uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody, 
22.11.2012 
- spotkał się z Panią Starostą oraz Naczelnikiem Wydziału Architektury, Budownictwa i 
Gospodarki Mieniem ze Starostwa Powiatowego w sprawie inwestycji realizowanych przez 
naszą Gminę. Ponadto w spotkaniu ze strony Gminy uczestniczyli: Pan Przewodniczący i 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady, Pan Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju 
Gospodarczego oraz Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
23.11.2012 
- uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej z 
okazji Dnia Pracownika Socjalnego, 
26.11.2012 
- uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
28.11.2012 
- uczestniczył w ceremonii wręczenia medali i nagród uczestnikom I Wojewódzkiego 
Halowego Turnieju Piłki Nożnej Chłopców Szkół Podstawowych. Drużyna z Jamielnika zajęła 
wysokie drugie miejsce. 
- brał udział w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, 
29.11.2012 
- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straż Pożarnych 
RP. Gospodarzem posiedzenia była OSP w Bratianie. 
30.11.2012 
- winszował mieszkance Bratiana jubileuszu 90-ciu lat, 
3.12.2012 
- uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
- spotkał się z przedstawicielem Warmińsko-Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w 
sprawie promocji terenów inwestycyjnych, 
4.12.2012 
- spotkał się z wykonawcą dokumentacji projektowej drogi Bratian - Kaczek, 
4-5.12.2012 
- spotkał się z przedstawicielami banków w sprawie udzielenia Gminie kredytu, 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 7 listopada do 4 grudnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- ustawiono płoty przeciwśnieżne w Bratianie i Skarlinie, 
- zamontowano drugą wiatę przystankową przy drodze krajowej na ul. Olsztyńskiej w 
Bratianie oraz zamontowano nowy kosz przy wiacie przystankowej w Pacółtowie w miejsce 
skradzionego, 
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- na ulicach Grunwaldzkiej i Sportowej w Bratianie wprowadzono ograniczenie tonażowe dla 
pojazdów powyżej 10 ton, 
- wyrównano drogi gminne: Bratian – Kaczek, Gwiździny-Krzemieniewo, drogi osiedlowe w 
Bratianie, drogę gminną w Mszanowie (ul. Piaskowa) i w Łąkach Bratiańskich dojazd do ul. 
Kolejowej, 
- wycięto zakrzaczenia przy następujących drogach: Lekarty – Jamielnik, Gwiździny – Tylice, 
Gryźliny – Radomno, Lekarty – Biskupiec, Gryźliny – Studa, Lekarty – Brzeziny, Gwiździny – 
Krzemieniewo, Radomno – Tabory, Tylice – Rojewo oraz na terenie miejscowości: Tylice, 
Gwiździny i Lekarty, 
- przeprowadzono prace porządkowe we wsi Bratian oraz Lekarty, 
- wykopano rowy odprowadzające nadmiar wód opadowych i roztopowych przy ulicy Nawra 
Ustronie oraz przy drodze gminnej  Gryźliny – Jamielnik,   
- wycięto 4 topole i 1 brzozę na działce gminnej w Mszanowie. 

Przeprowadzono postępowanie przetargowe na zadanie: "Zimowe utrzymanie dróg 
gminnych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w sezonie zimowym 2012-2013". 

Dokonano odbioru robót wybudowanego wodociągu o długości 594 m i o średnicy 110 mm 
w miejscowości Pacółtowo. W ten sposób zwodociągowano dawne działki gminne za 
Domem Dziecka. Wartość inwestycji to 56 867 zł brutto. 

Sprzedano szóstą działkę budowlaną w Jamielniku. 
Gmina uzyskała zwrot kosztów zadania pn. " Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie".  
W związku ze spotkaniem, które miało miejsce w dniu 5 listopada br. na stacji Jamielnik, 

dotyczącym ustawienia wiaty przystankowej, PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Zakład Linii 
Kolejowych w Olsztynie wyraził pisemnie zgodę na budowę wiaty oraz wskazał warunki 
dotyczące jej ustawienia. 

Wykonawca pomp ciepła złożył dokumenty do odbioru. Termin odbioru prac ustalono na 
dzień 10 grudnia br. 

Po uzyskaniu zgody pracowników Urzędu i zasięgnięciu opinii prawnej Wójt podjął decyzję 
by deficyt związany z eksploatacją i remontem domków letniskowych obciążał zakładowy 
fundusz świadczeń socjalnych.  

Poziom bezrobocia w Gminie Nowe Miasto Lubawskie nieco spada. Według stanu na 31 
października było 625 zarejestrowanych osób bezrobotnych czyli o 23 osoby mniej więcej niż 
według stanu na 30 września.  

W niedzielę 4 listopada na bratiańskim Orliku odbył się finał IV edycji Niedzielnej Ligi 
Piłkarskiej. Z uwagi na duże zainteresowanie turniejem rozegrano dwie ligi. Pierwszą Ligę 
wygrała drużyna  Jan-Pol, natomiast drugą ligę wygrała drużyna Burza Tylice. 
W dniu 18 listopada zakończyły się rozgrywki I Warcabowej Ligi Sołectw Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. Zwyciężyło sołectwo Gwiździny, drugie miejsce zajęło sołectwo Nowy Dwór 
Bratiański, trzecie Bratian i czwarte Nawra. 
 
Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym:  
8.11.2012r.: 
- w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie 
do podpisywania sprawozdań rzeczowo-finansowych oraz weryfikacji potrzeb na środki z 
przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej, pieczy zastępczej, 
świadczeń rodzinnych oraz świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 
w sprawie upoważnienia Pani  Sylwii Magdaleny Szczepańskiej – referenta  w Referacie 
Finansowym  Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do poświadczania 
dokumentów za zgodność z oryginałem, 
14.11.2012r.: 
- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczyciela ubiegających się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 
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- w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej i wraz z prognozą kwoty długu gminy 
na lata 2013-2034 
- w sprawie projektu budżetu na 2013 rok,  
- 15.11.2012r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu „Programu współpracy Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2013 rok”, 
19.11.2012r.: 
- w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, 
- w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu programu przeciwdziałania narkomanii 
- 20.11.2012r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 2012 rok, 
26.11.2012r.: 
- w sprawie przeprowadzenia pełnej inwentaryzacji, 
- w sprawie aktualizacji przyjętych zasad (polityki) rachunkowości, 
- 30.11.2012r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży i przeprowadzenia przetargu na 
sprzedaż drewna stanowiącego własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 3.12.2012r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót budowa 
pomp ciepła jako źródła zasilania geotermalnego w ciepło Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie wraz z przebudową wewnętrznej instalacji grzewczej budynków 
szkoły w ramach projektu „Zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej 
modernizacji systemu grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie”, 
4.12.2012r.: 
- w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie lokalu 
socjalnego, 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/59 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Pan Wójt poinformował, że w dniu 11 listopada Wojewoda Warmińsko- Mazurski odznaczył 
Medalem „Opiekun Miejsc Pamięci Narodowej” Panią Mariannę Kołecką, Urszulę 
Wachowiacz i Panią Beatę Hajduk. Pani Marianna Kołecka opiekuje się pomnikiem w 
Radomnie poświęconym ofiarom II wojny światowej.  Tym pomnikiem opiekuje się także Pani 
Urszula Wachowiacz, prowadzi także drużynę harcerską i opiekuje się grobami z okresu II 
wojny światowej, które znajdują się w lesie w okolicach Iławy. Pani Beta Hajduk opiekuje się 
pomnikiem ofiar II wojny światowej w Gryźlinach i grobami z okresu II wojny w okolicach 
Jamielnika. Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady pogratulowali odznaczonym. 
  
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radna Bożena Hoppe zapytała o zimowe utrzymanie dróg. 
Zapytała także na jakim etapie są poszukiwania gazu łupkowego w Nowym Dworze oraz  
jakie w związku z tym są nastroje społeczne.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski poprosił o informacje w sprawie gazu łupkowego w związku z 
ukończeniem prac poszukiwawczych.  
Radny zapytał także Pana Wójta czy rozpoczęta budowa w Chroślu, to jest lokal, pod który w 
ubiegłej kadencji grunty kupiły pielęgniarki od Kółka Rolniczego. 
Zapytał o odśnieżanie, zwłaszcza w Nawrze. 
Radny Wiśniewski poinformował o posiedzeniu Komisji Rolnictwa przy Radzie Powiatu 
Nowomiejskiego na temat organizacji grup producentów rolnych. Apelował do sołtysów, aby 
w razie zainteresowania rolników organizacją takich grup przy okazji zebrań wiejskich 
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zaprosić przedstawiciela Zespołu Doradztwa Rolniczego w celu omówienia tej tematyki.  
Proponował pomoc w koordynowaniu spotkań.  
 
Radny Stefan Ławicki zapytał o odbiór śmieci w świetle nowej ustawy o gospodarce 
odpadami. Podobno będzie odpłatnie 8, 10 lub nawet 12 zł od osoby. Obecnie mieszkańcy 
płacą tylko za śmieci komunalne, pozostałe są odbierane bezpłatnie.    
 
Radna Barbara Grzywacz przyłączyła się do głosu radnego Ławickiego. Wcześniejsza 
informacja mówiła o 8 zł, ale podobno mają być wyższe stawki. Budzi to niepokój 
mieszkańców. Będzie to duże obciążenie dla rodziny. 
Radna zapytała Wicestarostę, czy udałoby się zaplanować na 2013 rok budowę chodnika 
pod wiaduktem w Jamielniku. Jest tam bardzo wąsko i niebezpiecznie dla przechodniów.  
W imieniu ks. proboszcza prosiła o zasypanie dziur na drodze do kościoła w Gryźlinach 
materiałem, który znajduje się przy kościele. 
Radna prosiła również o bliższe informacje na temat wiaty na dworcu w Jamielniku. Wyraziła 
niezadowolenie z działań PKP odnośnie niedostosowania rozkładu jazdy pociągów do 
potrzeb mieszkańców oraz nie branie pod uwagę wniosków i próśb w tym zakresie przez 
Urząd Marszałkowski. Nowy rozkład jazdy będzie obowiązywał od 9 grudnia. Mimo 
interwencji samorządów i radnych, tych ważnych pociągów dla dojazdu do pracy nie będzie. 
Nawet nie wiadomo, czy przesunięto pociąg z 21:50 na 22:30 po to, aby ludzie z II zmiany 
mogli wrócić do domu. Podobno przy następnej zmianie pociąg, którym młodzież dojeżdża 
do szkół, po godz. 7-mej, będzie przed godz. 8-mą i już nikt nie będzie jeździł. Rozkład jazdy 
ustawia się tak, aby nie można było skomunikować się z pociągiem na stacji węzłowej. Taką 
metodę się stosuje. W ten sposób nie ma kto jeździć pociągami. Należałoby interweniować 
nawet w Ministerstwie dlatego, że nie można tak lekceważyć społeczeństwa wobec, którego 
radni wszystkich szczebli i posłowie pełnią służebną rolę.  
 
Sołtys Roman Sienkowski zgłosił, że na środku ulicy Cichej w Bratianie, w końcowym jej 
odcinku znajduje się hydrant. Dopóki posesje nie były zabudowane i ogrodzone, nie było 
problemu, a teraz nie ma możliwości dojazdu na pola.  
 
Prezes Zakładu Usług Komunalnych odpowiedział, że problem jest znany. Sprawdzi 
dokumentację.  
 
Radna Mirosława Granica prosiła o bliższe informacje na temat spotkań Wójta z 
przedstawicielami banków. 
Zapytała o przetarg na sprzedaż drewna, cenę oraz czy się odbył. Zgłosiła wniosek o 
naprawę 2 ostatnich lamp na ul. Spacerowej w Jamielniku, migają.  
 
Sołtys Kazimierz Domżalski wnioskował o przywiezienie piasku do posypania dróg.  
W sprawie oświetlenia ulicznego sołtys zapytał, czy mieszkańców Gminy dzieli się na dwie 
grupy. Wiadomo, że droga krajowa musi być oświetlona, ale pozostała część Bratiana, nawet 
jak przy drodze znajdują się 3 zabudowania świecą podwójne lampy. Czy my jesteśmy inni. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski – od wczoraj w Chroślu jest piękny asfalt, przekładane są 
chodniki na drodze powiatowej, dzięki Panu Bulińskiemu, Panu Jabłońskiemu, Pani 
Starościnie. Ale chodzi o drogę do świetlicy, 50 metrów. Są ogromne dziury, taka piękna 
świetlica, a dojazd w złym stanie. Wnioskował o naprawę tej drogi. Pozostałe też są złe. 
 
Wicestarosta Marcin Buliński – korzystając, że jest to jedna z ostatnich Sesji w bieżącym 
roku, a przed Sesją budżetową, poinformował o najważniejszych remontach dróg 
powiatowych w 2012 roku. Łączna długość dróg powiatowych wynosi 234,5 km, w mieście 
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Nowym Mieście Lubawskim 4,5 km (1,9% sieci dróg powiatowych), Gminie Biskupiec 78 km 
(33,3%), Gminie Grodziczno 46 km (19,6 %), Gminie Kurzętnik 52 km (22,2 %), Gminie 
Nowe Miasto Lubawskie 54 km (23%). Wiosną przeprowadzono cząstkowe remonty dróg na 
powierzchni około 10.000 m2 koszt ponad 200.000 zł. W Gminie Biskupiec we wsi Łąkorek 
został wyremontowany most za kwotę 185.259 zł. W poprzednim roku przeprowadzono taki 
remont w Radomnie łącznie z dojazdami na most, łącznie 800m drogi. W Gminie Kurzętnik i 
Grodziczno nie wykonywano żadnych prac na drogach. W Gminie Nowe Miasto Lubawskie w 
roku 2011 przebudowana została droga 1333N na odcinku długości 4,344 km od drogi 
krajowej nr 15( Łąki Bratiańskie -  Nowy Dwór), za kwotę 1.394.784 zł. Wybudowano 
przepust z rur stalowych w miejscowości Radomno wraz z wjazdami łącznie ponad 0,5 km 
drogi, koszt 325.000 zł. W bieżącym roku odnowiona została nawierzchnia na drodze 1244N 
w miejscowości  Nowy Dwór 115 mb  wraz ze skrzyżowaniem. Natomiast w roku 2012  
odnowiono odcinek  drogi 1333N Nowy Dwór – Chrośle o długości odcinka 1,377 km  na 
łączną kwotę 426.699 zł.  Dodatkowo wybudowano chodniki w Nawrze – 35 mb za kwotę 
5.200 zł (koszt materiału) oraz w Bagnie 82 m – 12.000 zł, ułożone zostały korytka ściekowe 
na zakręcie w Nowym Dworze. Poza tym wykonano bardzo dużo prac tzw. utrzymaniowych 
jak wycinka drzew, zakrzaczeń, profilowanie i odmulanie rowów, remonty przepustów, 
profilowanie poboczy na odcinku 2,5 km (Łąki Bratiańskie-Nowy Dwór), 6 km - Gryźliny-
Bagno, Orłowo-Jamielnik - 2 km, Jamielnik-Szwarcenowo - 16 km, Nowe Miasto Lubawskie – 
Gwiździny - 2 km, Nawra-Skarlin - 8 km,  Nowy Dwór-Chrośle - 1,5 km. Łącznie na terenie 
powiatu wyprofilowano pobocza na odcinku 61 km, na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie 38 km. Wycięto krzaki na odcinku drogi Nowy Dwór – Bagno 2 km. Wicestarosta 
przedstawił procentowy udział nakładów na drogi powiatowe przypadający na poszczególne 
gminy od 1999 roku:  
- gmina Biskupiec – 26%, 
- Gmina Grodziczno – 16,34 %, 
- Gmina Kurzętnik – 19,04%, 
- Gmina Nowe Miasto Lubawskie – 24,19%, 
- Miasto – 14,4 % . 
Wicestarosta odniósł się do wypowiedzi Pani Grzywacz. Pan Marszałek wyraził chęć 
spotkania się z mieszkańcami, radnymi, Wójtem Gminy Biskupiec i Nowe Miasto Lubawskie 
w celu porozmawiania o problemie rozkładu jazdy pociągów. Niebawem zostanie ustalony 
termin. W sprawie chodnika pod wiaduktem Wicestarosta poinformował, że  PKP 
przedstawiło warunki, jakie należałoby spełnić, aby wybudować przejście pod torami. 
Dokumentacja wymaga uzgodnień ze wszystkimi spółkami PKP dlatego, że jest to trasa 
szybkiego ruchu. Szacuje się, że dokumentacja może kosztować nawet ponad 1 mln zł. W 
czasie realizacji inwestycji trzeba zmienić organizację ruchu, to też są koszty.  Wyraził 
obawę, że powiatu nie stać na taką inwestycję. Budowa chodnika była rozważana. W tym 
miejscu będzie prowadzony pomiar ruchu pojazdów i pieszych. W konsekwencji budowy 
chodnika zwężony zostanie przejazd pod wiaduktem, będzie jednostronny z barierkami 
ochronnymi. 
 
Radny Przemysław Kotewicz prosił, aby z Urzędu wysłać wniosek do zarządcy drogi  w 
Iławie w sprawie uprzątnięcia poboczy na odcinku drogi od nowo wybudowanego wiaduktu, 2 
zakręty pod starymi wiaduktami, do zakrętu przy „ziemniaczance”. Pobocza są zasypane 
piaskiem, praktycznie jest przejazd na jeden samochód. Stwarza to duże zagrożenie.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski zwrócił uwagę Panu Wicestaroście, że od 5 lat zapomniany jest 
2 km odcinek drogi w Skarlinie, miał być położony asfalt. 
Zapytał, czy coś dzieje się w sprawie niewypałów w Skarlinie. Sprawa została zgłoszona na 
początku kadencji. Niewypały leżą w pobliżu drogi, o której mówił, że zapomniano o 
położeniu asfaltu na odcinku 2 km. 
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W imieniu Pań odznaczonych Pani Beata Hajduk podziękowała Panu Wójtowi i Radzie 
Gminy za zaproszenie na Sesję i wyróżnienie. 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
 
W związku z tym, że projekt był omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/160/2012 w sprawie 
zwolnie ń w podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
Zmiany budżetu gminy przedstawiła Skarbnik Gminy: 
załącznik nr 1: 
- przeniesienie dochodów z działu 700 do działu 010 – dotacja w wysokości 5.550 zł, 
- wpływy różnych dochodów zwiększenie o 10.000 zł (wpłaty ZUK zaległości po 
Gospodarstwie Pomocniczym), 
- subwencja oświaty zwiększenie o 82.383 zł (wyrównanie zwiększonych składek na 
ubezpieczenie zdrowotne), 
- pomoc społeczna zmniejszenia i zwiększenia dotacji wynikające z decyzji Wojewody. 
załącznik nr 2 
- zmniejszenie o 1.700 zł w zadaniach inwestycyjnych po rozliczeniu budowy przyłączy 
wodociągowych, 
- pozostała działalność zwiększenie na 1500 zł  na prace związane z wycinka drzew, 
- zwiększenie składek na fundusz pracy w dziale drogi o 2.000 zł (pracownicy interwencyjni), 
- w dziale gospodarki nieruchomościami – zakup materiałów i wyposażenia zwiększeni o 
9.400 zł (zakup oleju opałowego do budynków gminnych), pozostałe usługi zwiększenie o 
25.000 zł, zakup pozostałych usług (poszerzenie dróg gminnych) 6.300 zł, 
- administracja zwiększenia: o 7.000 zł  na wynagrodzenia pracowników interwencyjnych z 
powodu nie otrzymania refundacji w bieżącym roku,  składki na fundusz pracy 831 zł, 
wynagrodzenia bezosobowe (kurier) – 3.400 zł, opłaty za telefony – 500 zł, zakupy 
inwestycyjne zmniejszenie o 4.000 zł. 
- pozostała działalność (prowizja dla sołtysów) zwiększenie o 3.638 zł, podróże sołtysów – 
zmniejszenie o 1.200 zł,  
- ochotnicze straże pożarne – zakup usług remontowych zmniejszenie o 10.000 zł, zakup 
materiałów i wyposażenia zwiększenie o 9.033,67 zł (zakup paliwa),    
- obsługa długu publicznego zwiększenie o 60.000 zł, 
- rezerwa  Wójta zmniejszenie do zera o 18.247,67 zł, 
- pomoc społeczna zmniejszenie i zwiększenia związane z decyzjami Urzędu 
Wojewódzkiego, 
- zwiększenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury o 9.000 zł. 
W załączniku nr 3 nie ma zmian, nr 3a zmiana w pkt 1 – zmniejszenie na budowę przyłączy, 
zwiększenie na zakup gruntów na poszerzenie dróg, zmniejszenie w związku z rezygnacją z 
zakupu komputera. Załącznik nr 4 bez zmian, załącznik nr 5 zmiana dotacji dla Gminnego 
Centrum Kultury. 
 



 9 

Nie zgłoszono pytań.   
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/161/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/11 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie uch walenia 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty do 
załatwiania indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/162/2012 w 
sprawie  upowa żnienia Dyrektora Gminnego Zespołu O światy do załatwiania 
indywidualnych spraw i wydawania decyzji administra cyjnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży  oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy nowe Miasto Lubawskie. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/163/2012 w 
sprawie ustalenia liczby punktów sprzeda ży napojów alkoholowych zawieraj ących 
powy żej 4,5% alkoholu (z wyj ątkiem piwa) przeznaczonych do spo życia poza miejscem 
sprzeda ży i w miejscu sprzeda ży  oraz zasad usytuowania miejsc sprzeda ży i 
podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy now e Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2013 rok. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/164/2012 w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na 
2013 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2015. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/165/2012 w 
sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkoman ii dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na lata 2013-2015. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2013 rok”.  
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/166/2012 w 
sprawie „Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Luba wskie z organizacjami 
pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadz ącymi działalno ść 
pożytku publicznego na 2013 rok”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej (dot. świetlic). 
Przewodniczący przypomniał, że powołanie komisji wynika z ustaleń na poprzedniej Sesji, jej 
skład także został wtedy zaproponowany. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/167/2012 w 
sprawie powołania komisji dora źnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby posiedzenie komisji odbyło się 12 grudnia 2012r. o godz. 
13-tej. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej (dot. oświaty i bibliotek). 
Przewodniczący Rady poinformował, że kolejną doraźną komisję proponuje się powołać do 
oceny  ekonomicznej działalności kulturalno-oświatowej Gminy.  
Innych propozycji nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/168/2012 w 
sprawie powołania komisji dora źnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby posiedzenie komisji odbyło się 12 grudnia 2012r. o godz. 
15-tej. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
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Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/169/2012 w 
sprawie opłaty prolongacyjnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa złożonego przez 
Stanisława Piechocińskiego. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu. 
Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXVIII/170/2012 w 
sprawie wezwania do usuni ęcia naruszenia prawa zło żonego przez Stanisława 
Piechoci ńskiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – w związku z tym, że radni szybko głosują zgłosił, aby mniej 
czasu poświęcać na Komisji tematom, które podejmowane są na Sesji. Z boku wygląda jakby 
Rada była maszyną do głosowania.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że uchwały omawia się na komisjach po to, aby Sesja 
sprawniej przebiegała.  
 
Przewodniczący odpowiedział, że projekty uchwał zostały omówione na Komisji, aby Sesja 
sprawniej przebiegała. Przy każdym projekcie uchwały Przewodniczący umożliwia zadanie 
pytania. 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji. 
Pan Sołtys Chrośla – Marek Miecznikowski wnioskował o udrożnienie rowu przy drodze do 
Gryźlin. Po wizji lokalnej i rozpatrzeniu wniosku sołtysa specjalista ds. dróg zdecydował, że 
zadanie to można wykonać przy użyciu urządzeń mechanicznych. Z uwagi na koszt zadanie 
to zostanie wpisane do planu prac na rok przyszły.  
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszonej na dzisiejszej Sesji: 
Pani radna Bożena Hoppe prosiła o więcej informacji na temat zimowego utrzymania dróg. 
Wójt odpowiedział, że Gmina została podzielona na 11 obwodów i w wyniku przetargu usługi 
odśnieżania będą wykonywali: 
- rejon Bratian I i rejon Bratian II – firma Pana Damiana Marszelewskiego, 
- rejon Chrośle – Pan Piotr Grynberg, 
- rejon Jamielnik – firma Marcina Umińskiego, 
- rejon Tylice i rejon Pacółtowo – firma Wojciecha Mazurkiewicza, 
- rejon Lekarty – Pan Piotr Grynberg,   
W I przetargu na 4 obwody nie złożono żadnej oferty lub przetarg nie został rozstrzygnięty. 
Ogłoszono uzupełniający przetarg i tak: 
- obwód Gryźliny będzie odśnieżało Kółko Rolnicze w Bratianie, 
- rejon Skarlin – Kółko Rolnicze w Skarlinie, 
- rejon Radomno – Pan Marcin Ewertowski. 
Nawrę i Gwiździny będzie odśnieżał Zakład Usług Komunalny w Mszanowie. 
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Przetarg na zwalczanie gołoledzi wygrała firma MAT-Bud Technika Budownictwa Mateusz 
Wiśniewski. Ustawiono płoty przeciwśnieżne w Bratianie i Skarlinie droga na Podlas.  
W sprawie efektów poszukiwań gazu łupkowego Wójt odpowiedział, że prace 
poszukiwawcze zostały zakończone. Kończy się etap demontażu wiertni. Obecnie z firmą 
Maraton procedowane są sprawy podatkowe, uważamy, że najpóźniej z końcem stycznia 
nowego roku powstanie obowiązek podatkowy dla Maraton-u – podatek od budowli. Gmina 
wnioskuje także o naprawę drogi na odcinku 800 m.  
Pan radny Wiśniewski pytał o inwestycje w Chroślu. Pan Wójt odpowiedział, że przed 
kilkoma laty Kółko Rolnicze w Chroślu sprzedało działkę prywatnemu podmiotowi. Gmina nie 
posiada informacji na temat prywatnych inwestycji, ponieważ ich nie monitoruje, ale Pan Wójt 
spróbuje zorientować się w tej sprawie.  
Na pytanie radnego Wiśniewskiego w sprawie odśnieżania oraz gazu łupkowego Pan Wójt 
udzielił odpowiedzi wcześniej. 
Radny apelował także o promowanie zakładania grup producenckich. Wójt odpowiedział, że 
Gmina czyni to przy okazji spotkań. Gmina dołoży wszelkich starań, aby wspomóc rolników 
wyrażających chęć założenia grupy producenckiej. Inicjatywa należy do rolników. Wójt 
wyraził chęć zorganizowania konferencji w tej sprawie z udziałem przedstawicieli Izby 
Rolniczej, Zespołu Doradztwa Rolniczego. 
Pani radna Barbara Grzywacz wyraziła obawy w związku z wprowadzeniem w przyszłym 
roku opłaty za śmieci. Wójt odpowiedział, że w trakcie Sesji Gmina otrzymała nieoficjalną 
informację z posiedzenia Zarządu Związku Gmin „Czyste Środowisko”, iż opłata przy 
selektywnej zbiórce odpadów, a dotyczy to mieszkańców Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
będzie wynosiła 8 zł. Natomiast przy zbiórce nie selektywnej 12 zł. Poinformował, że 
selektywna zbiórka u źródła będzie nadal prowadzona na terenie Gminy.  
 
Radna Mirosława Granica uważa, że Gmina Nowe Miasto Lubawskie jest prekursorem w 
selektywnej zbiórce i pozostałe gminy powinny przystąpić do selektywnej zbiórki. 
 
Wójt odpowiedział, że ten system w Gminie wprowadzono pilotażowo, żeby policzyć koszty i 
sprawdzić w praktyce jak będzie funkcjonował. W ocenie Wójta jest to najlepszy system 
odbioru odpadów. Jednakże zmiana całego systemu w obszarze działania Związku wydaje 
się dosyć trudna.  
 
Pani Alina Ławicka uzupełniła informacje, że wczoraj odbył się Zarząd Związku Gmin, 
natomiast 14 grudnia odbędzie się Zgromadzenie Związku Gmin, na którym Pan Wójt na 
pewno będzie obecny i wtedy będzie można w pełni potwierdzić te informacje. 
Prawdopodobnie wszystkie gminy będą miały możliwość zmiany systemu na workowy do 
selektywnej zbiórki. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski zapytał jak zwolnić z opłaty osoby uczące się i mieszkające poza 
miejscem zamieszkania, a przyjeżdżające do domu na weekend lub wakacje. 
 
Pani Ławicka odpowiedziała, że racjonalnym wydaje się zgłoszenie zmian w deklaracji o 
ilości osób jeżeli pojawi się członek rodziny na okres dłuższy. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał jak będzie wyglądała zbiórka śmieci po wczasowiczach. 
 
Pani Ławicka odpowiedziała, że regulamin przewiduje ilość odpadów na 1 łóżko hotelowe, 
jeżeli jest to np. gospodarstwo agroturystyczne. W sytuacji posiadłości letniskowej za odpady 
płaci się od pojemnika. 
 
Wójt stwierdził, że mieszkańcy będą niezadowoleni dlatego, że jest to kolejne obciążenie 
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finansowe mieszkańców. Gmina nie jest decydentem w tej sprawie, ale ma obowiązek 
wdrożyć ustawę najpóźniej w połowie przyszłego roku. 
Pani radna Grzywacz wnioskowała o wykonanie przejścia pod wiaduktem w Jamielniku.  W 
tej sprawie wcześniej wypowiedział się pan Starosta. Mając na uwadze to, że PKP dysponuje 
dużymi środkami z Unii Europejskiej, Gmina wystąpiła z wnioskiem o wykonanie takiego 
przejścia. W odpowiedzi przewoźnik nakazuje Gminie zakupić przystanek, albo sugeruje 
wykonanie bezpiecznego przejścia wspólnie przez gminę i powiat. Tam nie ma bezpiecznego 
przejścia, powinni zbudować przejście nad torami, wtedy nie będzie to pasie drogi 
powiatowej.  
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że należy wysłać protest do Ministerstwa.  
 
Wójt odpowiedział, że są to przewozy regionalne i odpowiada Urząd Marszałkowski. 
 
Radna Barbara Grzywacz uważa, że budowa przejścia jest uzasadniona dlatego, że 
Jamielnik jest podzielony torami kolejowymi. Podobne problemy mieli najemcy z kupnem 
mieszkań w budynkach PKP. Zawsze otrzymywali odpowiedź odmowną, a lokatorzy czynili 
nakłady finansowe modernizując mieszkania. Dopiero odwołanie do Ministerstwa 
spowodowało zmianę decyzji.  
 
Wójt  poinformował, że sprawa rozkładu jazdy cały czas jest przedmiotem korespondencji i 
rozmów z Urzędem Marszałkowskim. Dochodzą kolejne niepokojące informacje o 
przesunięciu pociągu z 7:15 na 7:30, co uniemożliwi dojazd młodzieży do szkół. Szkoda, że 
Urząd Marszałkowski nie informuje Gminy o tych posunięciach. 
 
Na kolejny wniosek Pani radnej w imieniu Księdza Proboszcza o naprawę drogi do kościoła 
w Gryźlinach Wójt odpowiedział, że droga został uszkodzona głównie przez transport w 
czasie budowy drogi Jamielnik-Gryźliny. We wrześniu mieszkańcy złożyli w tej sprawie 
pismo, które Gmina skierowała do Przedsiębiorstwa Drogowo-Budowlanego. Wiosną firma 
podejmie działania, a jeżeli nie, Gmina podejmie się naprawy. Sołectwo przeznaczyło z 
funduszu niewielką kwotę na naprawę drogi.  
W sprawie zakupu wiaty przystankowej na dworzec w Jamielniku wcześniej Wójt wyjaśnił i 
dodał, że w planie inwestycji nie ma zakupu i montażu wiaty. PKP udzieliło odpowiedzi, że 
Gmina może postawić wiatę na ich warunkach i utrzymywać tam porządek. Na to zadanie 
potrzebne byłoby około 10.000 zł.  Być może w ciągu roku sytuacja pozwoli na realizację, ale 
wtedy należałoby podjąć uchwałę o regulaminie korzystania z przystanków i obciążać PKP. 
Pan sołtys Sienkowski zgłaszał problem z hydrantem, odpowiedzi udzielił Prezes spółki. Wójt 
odpowiedział, że Gmina będzie zmierzała w kierunku, aby umożliwić wjazd na pole.  
 
Prezes wyjaśnił, że jeżeli nie uda się nic zrobić, to być może zamontują hydrant podziemny. 
 
Pani radna Granica pytała o cel spotkań z przedstawicielami banków Wójt odpowiedział, że 
celem było zainteresowanie banków do przystąpienia do przetargu na udzielenie kredytu.  
 
W sprawie sprzedaży drewna odpowiedzi udzieliła Pani Ławicka informując, że na sprzedaż 
wystawiono drewno papierówka 52,89 m3 , przetarg został ogłoszony w dniu 30 listopada, 
natomiast rozstrzygnięty zostanie 11 grudnia. Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone 
Biuletynie Informacji Publicznej, na tablicy ogłoszeń i rozesłano do okolicznych firm 
przetwórstwa drzewnego. Drewno, które pozostało z trzebieży oraz drobne opałowe zostało 
przekazane dla podopiecznych GOPS-u.  
 
Pani radna wnioskowała także o naprawę 2 lamp na ulicy Spacerowej, Wójt zleci zadanie do 
realizacji.  
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Pan sołtys Domżalski wnioskował o nawiezienie piasku do posypywania dróg, Wójt zleci do 
realizacji. Pan sołtys zgłaszał także problem świecenia oświetlenia drogowego różnie w 
różnych wsiach. Wójt odpowiedział, że w ubiegłym roku ustaliliśmy, że w miejscowościach, 
przez które przebiegają drogi krajowe lub wojewódzkie jak Bratian, Pacółtowo i Mszanowo 
oświetlenie świeci się całą dobę. W pozostałych miejscowościach będzie wyłączane ze 
względu na oszczędności od 24:00 do 4:00. Ta decyzja była przekazana do publicznej 
wiadomości. W sprawie oświetlenia na działkach w Łąkach Wójt odpowiedział, że takie 
sygnały były już w ubiegłym roku i decyzją Wójta miało być wyłączane od północy do 4:00. 
Oświetlenie to zostało wybudowane przed objęciem funkcji przez obecnego Wójta. 
Zainteresuje się sprawą dlatego, że to oświetlenie powinno być wyłączane jak w innych 
wsiach.  
Pan sołtys pytał o wyrównanie drogi do świetlicy w Chroślu. Ze względu na niesprzyjające 
warunki atmosferyczne, prace zostaną wykonane wiosną.   
Pan radny Kotewicz wnioskował o uprzątnięcie pobocza pod wiaduktem w Iławie.  Pismo do 
zarządcy drogi zostanie skierowane. 
 
W sprawie niewypałów w Skarlinie z okresu II wojny światowej Wójt odpowiedział, że sprawa 
była przekazana do policji i taka interwencja była. Wójt postara się uzyskać odpowiedź o 
sposobie załatwienia sprawy.  
 
Wójt poinformował, że radny Sejmiku Jarosław Maśkiewicz  zamierzał uczestniczyć w 
dzisiejszej Sesji w związku z rozkładem jazdy pociągów, ale ze względu na harmonogram 
pracy nie mógł przybyć.  
 
Radna Barbara Grzywacz poinformowała, że radni zebrali pieniądze na budowę podjazdu dla 
niepełnosprawnych w szkole w Jamielniku w kwocie, która pokryje połowę kosztów.  
 
Prezes ZUK poinformował o przeprowadzonych naprawach hydrantów w Pacółtowie, 
Tylicach, Gwiździnach, Mszanowie, Bratianie i Kaczku. Rozpoczęto prace w Lekartach.  
Prosił radnych o uczestnictwo w odbiorze prac.  
 
Przewodniczący poinformował, że 19 grudnia odbędzie się kolejne wspólne posiedzenie 
Komisji na temat projektu budżetu na rok 2013.  
 
Ad 19 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                              Przewodniczący Rady Gminy  
Zbigniew Wiśniewski                                                                Roman Biegajski  


